
Protokół Nr XXXIX/21                           

                               z sesji Rady Gminy Kostomłoty odbytej w dniu 28 października 2021 

r. o godz. 8.00 w sali sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury w Kostomłotach 

  

 

Przewodniczący  Agnieszka Śladowska  otworzył obrady i przywitał zebranych. 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

 

 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Leon Barylak TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

2 Marian Fita NIE  28.10.2021 08:04 Nieobecny 

3 Barbara Konicka TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

4 Marzena Kruźlak TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

5 Edward Kulig TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

6 Paweł Marchewka NIE  28.10.2021 08:04 Nieobecny 

7 Józef Osowski TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

8 Ryszard Pisarek TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

9 Marek Pomykała TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

10 Aneta Sawicka TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

11 Waldemar Sudoł TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

12 Jan Szwedo TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

13 Agnieszka Śladowska TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

14 Mariusz Żałobniak TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

15 Marek Żądło TAK  28.10.2021 08:04 Obecny 

 

 

 

Planowany porządek posiedzenia 



 

Planowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVIII z  sesji Rady Gminy Kostomłoty.  

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2021 rok. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/325/21 w sprawie 

wystąpienia    z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji Publicznej 

za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości 

Lisowice-Osada. 

9.  Wnioski i oświadczenia. 

10.  Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad XXXIX  sesji Rady Gminy. 

 

 

 

Przebieg spotkania 

 

Ad. 1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca  Agnieszka Śladowska  otworzyła obrady i przywitała zebranych. 

Zweryfikowano kworum.  Oświadczyła, że zgodnie z listą obecności (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu) w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych (nieobecni radni Marian 

Fita, Paweł Marchewka), co pozwala na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

W sesji ponadto uczestniczyli sołtysi (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 

oraz zaproszeni goście: 

1.  Wójt Gminy - Janina Gawlik 

2. Sekretarz Gminy – Anna Orzechowska 



3. Skarbnik Gminy – Rafał Hossa 

4. Radca Prawny – Monika Gadzicka-Kowalska 

9. Dyrektor CUW – Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda 

10. Dyrektor Żłobka – Renata Jamrozik  

(lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 

 

Ad. 2. Przyjęcie programu sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVIII z  sesji Rady Gminy Kostomłoty.  

4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2021 rok. 

7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/325/21 w sprawie wystąpienia    

z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji Publicznej za pośrednictwem 

Wojewody Dolnośląskiego o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Lisowice-Osada. 

9.  Wnioski i oświadczenia. 

10.  Sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad XXXIX  sesji Rady Gminy. 

Do przedstawionego porządku nie zgłoszono uwag i wniosków. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVIII z  sesji Rady Gminy Kostomłoty.  

Przewodnicząca poinformowała, że protokół był wyłożony w Biurze Rady i nikt z radnych 

nie wniósł żadnych poprawek ani uzupełnień do protokołu, radni w głosowaniu jednogłośnie 

przyjęli protokół Nr XXXVIII. 

 

Ad. 4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. (załącznik nr 4) 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Wójtowi Gminy. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Otrzymaliście Państwo informacje z zakresu jaki podajemy, 

oprócz tego jesteśmy w trakcie realizacji inwestycji , kończymy drogi. Firma wykańcza drogi 

z powierzchniowego utrwalenia dróg, czekamy jeszcze na firmę pana Biska, który wygrał 



przetarg na drogę Karzyce-Jarząbkowice. Myślę, że do końca grudnia powinien się z tym 

uporać z tym, że może być termin przesunięty do wiosny ponieważ jeżeli będą mrozy nie 

pozwolimy na kładzenie masy. W realizacji jest, do 6 grudnia, droga Sikorzyce-Świdnica 

Polska, ten termin zostanie dochowany. Odebraliśmy chodnik w Budziszowie, bez zastrzeżeń, 

bez uwag, bardzo ładnie wykonany. W międzyczasie wystąpiliśmy do firmy 

telekomunikacyjnej o zabranie słupa, nie możemy go ruszyć ponieważ kable idą zygzakiem 

przez drogę i musi być za zgodą usunięty. Oprócz tego przystąpiliśmy … w dalszym ciągu 

jesteśmy na projektowaniu, ogólnie jest problem z firmami  na terenie Gminy Kostomłoty… z 

firmami budowlanymi, jak Państwo widzicie  wszystkie materiały podrożały. Te umowy które 

podpisaliśmy jeszcze na starych cenach są realizowane, niemniej jednak do nowych umów 

wykonawcy podchodzą ostrożnie, dlatego niejednokrotnie ponawiamy przetargi. Niemniej 

jednak myślę, że będziemy się dogadywać, bo jak wiecie czeka nas dużo pracy w przyszłym 

roku, chodzi o fotowoltaikę, chodzi o budowę dwóch świetlic,  na które otrzymaliśmy środki, 

o drogi czekamy na drugie rozdanie ponieważ Fundusz Samorządowy jest w czterech etapach 

rozdania. Myślę, że kanalizacja w Ramułtowicach czy budowa dróg – wejdziemy do tego 

Funduszu. Czekamy także na decyzje o środkach na drogi z Samorządowego Funduszu Dróg, 

jak mówiłam na komisji, znosimy to z budżetu jeżeli dostaniemy środki, będzie dobrze. 

Przygotowujemy także projekty do oświetlenia ulicznego, a także podpisaliśmy umowy na te 

zadania, gdzie mamy  projekty wykonane, doświetlamy cały czas. Oprócz tego 

przygotowujemy się do budżetu na przyszły rok 2022, chciałabym skupić się też na drogach 

wewnętrznych w miejscowościach. Tutaj jestem w kontakcie z Przewodniczącym Komisji 

Panem Leonem, które drogi będziemy wykonywać. Zasada się nie zmienia będziemy 

wykonywać te drogi, na które ludzie czekają już ponad 50 lat wewnątrz miejscowości, a  w 

dalszej kolejności będziemy zajmować się drogami tam gdzie się mieszkańcy budują. Jeżeli 

są pytania chętnie odpowiem. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Sprawozdanie nie odczytujemy, 

otwieram dyskusję, nie ma chętnych, zamykam dyskusję. Przechodzimy do punktu 

następnego. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Proszę Państwa zanim przejdziemy 

do cyklu uchwał wniosek formalny żeby nie odczytywać treści uchwał, uchwały zostały 

szczegółowo omówione na posiedzeniu komisji wspólnych wraz z autopoprawkami. Wniosek 

został przyjęty przez radnych jednogłośnie.  

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2021 rok. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i ją zamknęła, ponieważ nikt nie wyraził chęci zabrania 

głosu. Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie.  Uchwała została przyjęta 

przez Radę Gminy Kostomłoty w sposób następujący: 

Głosowanie w sprawie:  Podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Kostomłoty na 2021 r. 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 1 



Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i ją zamknęła, ponieważ nikt nie wyraził chęci zabrania 

głosu. Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie.  Uchwała została przyjęta 

przez Radę Gminy Kostomłoty w sposób następujący: 

Głosowanie w sprawie:  Podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kostomłoty. 

Uprawnionych: 15 Za: 12 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 1 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/325/21 w sprawie 

wystąpienia    z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji Publicznej 

za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości 

Lisowice-Osada. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i ją zamknęła, ponieważ nikt nie wyraził chęci zabrania 

głosu. Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie.  Uchwała została przyjęta 

przez Radę Gminy Kostomłoty w sposób następujący: 

 

Głosowanie w sprawie:  Podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVIII/325/21 w sprawie wystąpienia    z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji Publicznej za pośrednictwem Wojewody Dolnośląskiego 

o zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Lisowice-Osada. 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.9.  Wnioski i oświadczenia. 

 

Radny Marek Żądło – Ja złożyłem wniosek 19 lipca w Urzędzie Gminy w sekretariacie i do 

dzisiaj nie dostałem odpowiedzi na niego. 



Wójt Gminy Janina Gawlik – Czego dotyczył? 

Radny Marek Żądło – Progu zwalniającego przy budynku, przy Wrocławskiej 11, dojazd do 

żłobka.  

Radny Edward Kulig – Chciałbym się zapytać o sprawę w imieniu sołtysa  Paździorna 

dotyczącą mojej interpelacji  na temat oczyszczenia części chodnika na drodze gminnej. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tej sprawy nie rozpatrywaliśmy jeszcze dlatego, że ZGK jest 

tak obciążony,  że na dzień dzisiejszy nie czyszczę chodników. Tu trzeba przyjąć jedną 

zasadę w ogóle nie czyścimy chodników, jeżeli jest chodnik, to mieszkańcy powinni o niego 

dbać, bo to są chodniki przylegające do posesji i powinni czyścić. Niemniej jednak, jak 

troszeczkę się prace zwolnią, troszeczkę się obrobimy z robotami, to na pewno na ten temat 

będziemy rozmawiać. Ja też będę rozmawiała, bo niedługo się spotkamy, kończą już świetlicę 

i straż w Paździornie, zrobimy zebranie i będziemy na ten temat rozmawiać. Dlatego, że nie 

jedna wieś chciałaby chodnik, na pewno by o niego zadbali, niemniej jednak nie mam ludzi 

żeby wysłać do sprzątania chodników. 

 Z uwagi, na brak dalszych wniosków i oświadczeń Przewodnicząca zamknęła dyskusję w 

tym punkcie. 

 

Ad.10.  Sprawy różne. 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Jak Państwo śledzicie naszą stronę internetową, to 

otrzymujemy troszeczkę pieniędzy, bardzo cieszymy się z dodatkowych środków na seniora i 

na malucha, dostaliśmy teraz pieniądze na informatyzację urzędu niemałą kwotę myślę, że 

poradzimy sobie z lepszym dostępem do  usług świadczonych przez Urząd Gminy. Jesteśmy 

na etapie specyfikacji, oprócz tego też chciałabym w przyszłym tygodniu spotkać się z 

sołtysami Wichrowa i Chmielowa w celu ustalenia zakresu świetlic wiejskich, niech to 

wyjdzie już od ludzi. Nie będą to wielkie świetlice na 500 osób ale tak w granicach na 100 

osób ale żeby te świetlice były funkcjonalne, bo jak przekonaliśmy się w Świdnicy Polskiej 

jest to świetlica mało funkcjonalna. I dlatego mam prośbę do sołtysów żeby popatrzyli gdzieś 

w okolicy gdzie jest taka świetlica, która nadawałaby się dla danej miejscowości. Chodzi mi 

konkretnie o zaplecze żeby schować jakieś krzesła, urządzenia żeby nie było to na otwartej 

przestrzeni. Nie ukrywam, że chciałam zrobić to zaprojektuj i wybuduj, niemniej jednak 

będziemy robić projekt ale bliźniaczy, czyli jakby jedna osoba robi dwie świetlice na jedno 

zlecenie, a potem realizacja. Przystąpiliśmy także do przeglądu dróg, w pierwszej kolejności 

chciałabym rozpocząć nakładki, w Zabłociu droga równorzędna jak zjeżdżamy przy drodze 

powiatowej, w Wilkowie Średzkim droga przy kościele. Oprócz tego w przyszłym roku 

przystąpimy do projektowania przebudowy drogi Piotrowice-Paździorno, bo tutaj projekty 

droga Świdnica Polska do Piotrowic są zrobione. Otrzymaliśmy dotację na przebudowę drogi 

w Osieku łącznie z chodnikami, cieszę się niezmiernie dlatego, że czekaliśmy a poszło to w 

odpowiednim pakiecie. Czekamy także na realizację, bo projekty zostały ukończone na 

sygnalizację świetlną w Osieku. Spotykamy się z firmami, Powiat wydał decyzję tutaj przy 

autostradzie, zaczynają się pokazywać firmy, a także rozpoczynają działalność firmy, które 

będą u nas zakładać farmy fotowoltaiczne, co nas też cieszy dlatego, że jest to 



najbezpieczniejszy inwestor. Firma Jarex zakończyła wkopywanie kabli do Kątów Wr. z tego 

tytułu Gmina uzyskała za zajęcie pasa drogowego 600 tys. zł. Niemniej jednak zwracamy 

uwagę żeby też patrzeć jak te drogi się zachowują po zimie, mamy okres gwarancyjny 

będziemy egzekwować żeby te drogi były utrzymane w dobrym stanie. Jeżeli są jakieś 

pytania do mnie bardzo proszę. Dokonujemy odbiorów teraz tak, że jeździmy po terenie 

myślę, że powoli zaczynamy ten sukces pokazywać. 

Radny Marek Pomykała – Pani Wójt rozmawialiśmy już wielokrotnie na temat dróg, teraz 

Pani powiadomiła nas, że będzie Pani robić drogę z Paździorna do Piotrowic, ta droga była 

wykonana, tam położony jest asfalt, są inne drogi nawet jest wniosek, który złożyłem na 

drogę w Mieczkowie. Sama Pani mówiła, że ludzie nie mają 80 lat, no i tak wychodzi mamy 

21 w 45 się wojna skończyła i tam drogi też nie ma w miejscowości. Sama Pani mówiła, że 

będziemy robić z jednej strony mieszkańcy mieszkają, z drugiej strony mieszkają, cała ulica z 

jednej i drugiej strony. A ja się teraz dowiaduję, mój wniosek jest złożony, a Pani już podjęła 

decyzję o wykonanie drogi, która była robiona, nie wiem może 10 lat temu była robiona. Po 

co my piszemy wnioski? Chyba, że Pani ujęła, a jeszcze nie powiedziała Radzie, że jest ujęta 

droga w Mieczkowie. Czy będzie robiony może plan? Następnie Pani Wójt, jak Pani tu mówi 

wszystko się zgadza, oczywiście chcemy chodniki, chcemy żeby było posprzątane ale Pani 

mówi, że nie będziemy sprzątać, Gmina nie będzie sprzątać chodników ale niech nie sprząta 

w każdej miejscowości. Nie w Mieczkowie, Piotrowicach, czy Kostomłotach niech nie 

sprząta nigdzie. ZGK nie sprząta miejscowości, a sprząta, dobrze pani o tym wie, 

niejednokrotnie widziałem, że ZGK sprząta. Tak nie może być, podejmijmy decyzję, że nie 

sprząta chyba, że sprząta ze środków, które mamy z funduszu sołeckiego. To się mogę 

zgodzić, a jeśli tak, to nie sprzątamy nigdzie. Dziękuję. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja może odpowiem od razu, Panie Radny wnioski po kolei 

wszystkie są realizowane. Nie tylko Mieczków składa wnioski, jedni przed terminem, po 

terminie, natomiast bierzemy w pierwszej kolejności tam, gdzie naprawdę jest to potrzebne. 

W Mieczkowie naprawdę poszłam z inwestycjami dużo, czyli ten chodnik kończymy w 

przyszłym roku, to jest inwestycja około 300 tysięcy. Nie wiem czy skończymy za te 

pieniądze dlatego, że materiały i robocizna poszły tak w górę, że nie wiem czy jeszcze o  

następny rok nie zahaczymy. Czyli w Mieczkowie te warunki stworzyliśmy bezpieczne przy 

udziale Gminy. Jeżeli chodzi o drogi wytypowane do nakładki , to tam gdzie jest najwięcej 

budynków zamieszkałych bierzemy w pierwszej kolejności i idziemy po kolei , bo myślę, że 

damy radę. Tylko proszę pamiętać ja jestem dopiero trzy lata i proszę zobaczyć ile żeśmy  już 

zrobili, nie mówiąc o tym, że trzeba projektować, że trzeba wykonawcę, że przetargi idą po 

trzy razy, bo nie zjawia się wykonawca za pieniądze co mamy, ale się udaje. I myślę, że 

sukcesywnie co roku trzy, cztery drogi będziemy robić i kiedyś przyjdzie czas na Mieczków, 

ale dajmy możliwość każdej miejscowości. Jeżeli chodzi o chodniki – ZGK nie sprząta 

żadnego chodnika żeby było wszystko jasne. Jeżeli Pan mówi o sprzątaniu w Piotrowicach, to 

sprząta Powiat i też nie byłam za tym, bo nie można sprzątać jednemu, a drugi sobie sam 

sprząta. Albo przyjmujemy zasadę, że nikomu, tak Pan ma rację, nikomu albo wszystkim. Ja 

stoję na stanowisku, że jeżeli mam przy sobie chodnik, dobrodziejstwo, o to walczyliśmy, to 

potrafię go posprzątać i każdy powinien do tego tak podchodzić. Natomiast ZGK nie sprząta 



chodników, jeżeli cokolwiek robi ZGK, pamiętajmy, że to jest spółka, sołtysi dogadują się z 

prezesem i płacą za to, nikt nic nie robi za darmo. Przecinki, wycinki drzew też robimy na 

zlecenie. Jeżeli chodzi o drogi ja taką mapę nawet przygotowałam co zrobiliśmy, co 

projektujemy i Państwu pokażę, niemniej jednak analizowaliśmy długo. Jak wiecie Państwo 

po wichurze zrobiła się wyrwa w drodze Paździorno-Piotrowice, bo spadło drzewo, wyrwało 

drzewo łącznie z kawałkiem drogi. To będzie położenie masy skrapianej na nawierzchnię, 

której praktycznie nie ma. A jest to droga ważna, bo popatrzmy jak zrobimy skrót od Sikorzyc 

do Piotrowic już dobrą drogę, to aż prosi się żeby wykonać Piotrowice-Paździorno, bo już nie 

mamy takiego standardu dróg, to były dobre drogi, które nam są potrzebne do przebudowy, 

natomiast do nakładki sukcesywnie. Nakładki są dużo tańsze i Terenowy Fundusz jeszcze nie 

wskazaliśmy, czyli ja będę chciała trzy, cztery drogi zrobić w ciągu roku, tak jak udało się w 

tym roku. Wchodzimy z inwestycjami  teraz Świdnica – Piotrowice i Akacjowa, a też…  bo 

już się przestają budować, ale w pierwszej kolejności jeszcze raz powtarzam idę tam, gdzie 

ludzie najdłużej czekają i jest najwięcej budynków. 

Radny Edward Kulig – Pani Wójt, nawiązując do Pani wypowiedzi, to chciałbym się 

zapytać czy można byłoby załatać te dziury ja bym to poddał w formie interpelacji,  te dziury 

które powstały w tej chwili, bo zbliża się okres zimowy, a wiadomą rzeczą jest, że ta 

inwestycja o której Pani mówiła już w tym roku, czy może przyszłym i trzeba by było te 

dziury załatać, bo tam naprawdę można stracić… 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Piotrowice-Paździorno? 

Radny Edward Kulig – Tak na tej drodze… 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Proszę Państwa my przeglądamy drogi tylko dlaczego 

wykonawca, który wygrał przetarg na łatanie dziur po prostu zawiesił, masa która kosztowała 

jeszcze miesiąc temu 890 zł teraz kosztuje 2200 zł i w tej kwocie ogłosiliśmy przetarg, 

wygrany został przetarg i nie ma możliwości tego wykonać. Niemniej jednak będziemy tam 

gdzie są dziury łatać masą na zimno i na pewno przegląd dróg będzie przed zimą, ale nie 

będzie to idealne tylko te większe dziury będą łatane i nie będę idealnie łatać tam, gdzie 

planuję do przebudowy. Ale tu chodzi o bezpieczeństwo i Pan ma rację. 

Radny Marek Żądło – Pani mówiła, że objeżdżacie drogi z przewodniczącym… 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie z Panem przewodniczącym, ja objeżdżam drogi z 

pracownikiem, rozmawiamy z przewodniczącym. Ja zresztą prosiłam o konsultacje jeżeli 

chodzi o drogi, pokazywałam mapy na których widzimy które drogi są do zrobienia i 

uważam, że wybieramy nie przez jakieś konszachty, znajomości, czy radny taki czy taki, 

chcemy robić drogi po kolei. I dobrze, że w ogóle coś robimy. 

Radny Marek Żądło –Chodzi mi o to czy w danej miejscowości jest na przykład sołtys w 

tym… 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie, jeżeli byłby sołtys, to my sołtysa zdanie znamy. Tak jak 

Pan napisał wniosek, że do remontu 30 dróg, ja te drogi znam… 

Radny Marek Żądło - Trochę Pani przesadziła, bo 11… 



Wójt Gminy Janina Gawlik - Czytał Pan jak 30, natomiast my wybieramy drogi te, które 

naprawdę nadają się już do remontu. Tam gdzie jest, jeszcze raz powtarzam, najdłużej czekają 

mieszkańcy, najwięcej mieszkańców, bo jest taka sytuacja, jak Pan mówi o oświetleniu, na 

jednym końcu drogi jest domek, na drugim końcu jest domek, w środku pusto, a tu wniosek o 

oświetlenie. Kogo ja mam oświetlać? Pola? Niech się pobudują będziemy oświetlać, bo z 

jednej ulicy i z drugiej te domy są oświetlone. To samo drogi tam, gdzie ludzie naprawdę 

chodzą w gumiakach i gdzie jest potrzeba będzie robiona. Można powiedzieć, że potrzebuję 

drogę,  ludzie się kończą budować na Piaskowej w Piotrowicach, ale zakładamy oświetlenie, 

utwardzamy i muszą poczekać w kolejce. Muszą poczekać w kolejce, bo ludzie dłużej 

czekają. 

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Beata Andrejewicz – Przekazuję Państwu jest 

ulotka dla seniorów, położę na parapecie żeby każdy radny wziął, na razie jest skromnie ale 

będzie ich więcej z takimi ogólnymi informacjami co się dzieje w gminie, informacjami dla 

seniorów.  Wszystkich radnych zapraszam do Teatru Bezdomnego w Legnicy na 

przedstawienie o godz. 13 w kinie, sołtysów również zapraszam. Jeszcze jedna sprawa – Rada 

Seniorów chce wejść w struktury Dolnośląskich Rad Seniorów, było pierwsze forum był Pan 

Marek Horowski żeby wszystko wiedzieć, jak to działa w zakresie województwa. Będziemy 

uczestniczyć w strukturach dolnośląskich. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja jeżeli mogę z tego miejsca, jak Państwo wiecie, zresztą 

dostaliście zaproszenia szkoda, że było tak mało radnych, mieliśmy spotkanie z seniorami w 

Osieku. Myślałam, że to będzie takie spotkanie cykliczne niestety w tamtym roku pandemia 

nie pozwoliła nam tego zrobić, w tym roku się udało, bardzo ograniczyliśmy ilość seniorów. 

Chciałabym tu bardzo podziękować Radzie Seniorów, DS. w Osieku,  wszystkim 

pracownikom GOPS-u, GOK-u, Gminy za to, że tak pięknie przygotowali dzień seniora. 

Dużo osób dzwoni do urzędu dziękuje, że mogli się spotkać, jest to dla nich ważne i tutaj 

jeszcze raz wielkie podziękowania za rozpoczęcie tej działalności, bo tak jak powiedziałam 

jak idzie wiceprzewodniczący i przewodnicząca do mnie, to już się boję co tam wymyślili ale 

fajnie, że się angażują. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję wszystkim, a przede wszystkim 

dziękuję wsi Osiek, gdzie panie były bardzo zaangażowane w realizacji tego zadania. To jest 

potrzebne i myślę, że na przyszłość to się przyda, jak sami widzicie rząd wspiera działania i 

seniorów i malucha tak, że wydajemy pieniądze, jak to przed świętami z dużymi torbami 

jeździmy żeby jeszcze zrobić jakieś zakupy, żeby zdążyć te dotacje wydać. 

Radny Ryszard Pisarek – Witam Państwa serdecznie, witam Panią Wójt, witam Państwa 

Sołtysów, Radnych, poruszaliśmy dużo rzeczy. Rządzimy już od jakiegoś czasu, wsłuchuję 

się tu w niektóre wypowiedzi radnych i jestem zdumiony, bo należy zadać sobie pytanie - gdy 

byłem radnym w kadencji wcześniej i jeszcze wcześniej co się robiło na terenie Gminy 

Kostomłoty? Dzisiaj jak są efekty, które są widoczne, to mówimy kto ma sprzątać chodniki, 

kto ma inne rzeczy. Ja jestem Pani Wójt za niesprzątaniem chodników, ja jestem czystym 

Polakiem i myślę, że każde środowisko, gdzie ja nawet mieszkam, moja miejscowość my 

sami sobie sprzątamy i nie potrzebujemy jakiś sprzątaczy.  Uważam, że chodnik przy posesji 

jest mój, ja go sprzątam, zwracam uwagę sąsiadowi, który nie sprząta. To jest ten temat. 

Uważam proszę Państwa, że w naszej gminie Kostomłoty, jak człowiek śledzi uważam, że 



każdy radny powinien śledzić rozwój Gminy, bo radny działa na rzecz dobra wspólnoty, na 

rzecz mieszkańców i tutaj jest też taka prośba do radnych żeby być obiektywnym. Bo dobrze 

jest mówić, ale należy to dobro realizować, a ja tutaj Pani Wójt, bo Pani jeszcze nie 

dopowiedziała, że Pani środki otrzymała – jest to wielka chwała. Jest to wielkie zadanie 

Gminy, bo proszę Państwa to nie sztuka, że ja otrzymam środki, że Pani Wójt otrzyma środki, 

że Pan Skarbnik będzie bogatą miał skarbonkę, on musi być pod tą skarbonkę przygotowany. 

Infrastruktura musi mieć pewne dokumentacje, to nie, że ja wchodzę i robię inne rzeczy i te 

projekty mają być, te co je Pani Wójt wyprzedzająco zrobiła, to widać i to jest chwała. Ja 

proszę Państwa, bo rozmawialiśmy o różnych sprawach ale ja chciałbym poruszyć  taki wątek 

i chciałbym żeby może poświęcić jakąś sesję w sprawach naszej służby zdrowia, gminnej 

służby zdrowia. Bo dawno nie było to poruszane, ja przypominam sobie jakieś 8 lat do tyłu, 

gdzie specjalistów w naszej gminie było troszeczkę więcej. Ja tutaj mam takich prostych 

specjalistów laryngolog, stomatolog, ortopeda czy w ogóle, ale to nie moje wymądrzanie 

jakich my potrzebujemy. I dlatego chciałbym widzieć w obecności tego szefa, który zarządza 

tą służbą zdrowia na terenie Gminy Kostomłoty żeby się wypowiedziała ta osoba czy 

wystarczająco działamy. Ja słyszę co mówią mieszkańcy, proszę pana ja muszę do Wrocławia 

jechać, nie ma laryngologa, ale laryngolog był w Kostomłotach. Stomatolog, był stomatolog 

taki przykład mówię i inni lekarze jeszcze byli. Przecież my jesteśmy dosyć dużą gminą i 

dlatego jest taka prośba do Pani Wójt, to nie dlatego żeby rozkazywać, żeby stworzyć  sesje z 

przewodniczącym Komisji Zdrowia, też będę gorąco Pana prosił żeby zorganizować takie 

spotkanie z osobą, która jest kompetentna, która zarządza służbą zdrowia na terenie Gminy. 

Bo ona wie jakie są przeszkody, że nie ma tego specjalisty, tego specjalisty. To tyle, dziękuję. 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę Państwa tak, to są ważne tematy, z reszta z każdej 

jednostki jak byśmy chcieli wyłapać co byśmy widzieli, co się dzieje, to są ważne tematy. Ja 

myślę, że takim dobrym momentem będzie sprawozdanie roczne, gdzie będzie każdy 

kierownik omawiał to sprawozdanie i wykazywał jakie działania podjął, co zostało zrobione i 

dlaczego nie ma tych lekarzy. Ja mam, jestem pełna wiary, że Pani dyrektor robi wszystko 

żeby ci specjaliści byli. Tylko pamiętajcie na rynku brakuje lekarzy, u nas brakuje też 

pielęgniarek, już nie mówię o lekarzach brakuje pielęgniarek. Niemniej jednak będzie to 

temat przy sprawozdaniu rocznym i Pani Dyrektor powie. To tyle jeżeli chodzi o służbę 

zdrowia, jeszcze raz powtarzam szczepmy się, są zakażenia na naszym terenie, będą dopóki 

się nie wyszczepimy na pewno będą. I teraz korzystając z okazji, jak Państwo wiecie w tym 

roku udało nam się odrestaurować dwa pomniki na cmentarzach w Piotrowicach i 

Kostomłotach. Zapraszam wszystkich na poświęcenie, otwarcie wyremontowanego, 

odrestaurowanego pomnika w Kostomłotach, będzie msza święta, a potem na cmentarzu 

będzie poświęcenie. Zachęcam, nie była to tania rzecz, ponad 200 tysięcy ale myślę, że 

posłuży wszystkim mieszkańcom z terenu Gminy przez wiele lat. Tyle lat walczyliśmy o to i 

się nie udało, a w tym roku udało się zrobić dwa. Tak, że zapraszam. 

Radny Marek Żądło – Na temat sprzątania tych chodników, bo Pan Radny mówi, że Piersno 

samo sprząta, jako pracownik Powiatu mówię, że kilka razy w roku czyścimy chodniki przy 

drodze powiatowej. Pan Radny na poprzedniej sesji zgłosił problem z oświetleniem, 



zgłaszania oświetlenia. Rozmawiałem z firmą i powiedzieli, że należy zgłoszenia wysyłać e-

mailem  i to sołtys lub upoważniona osoba z Urzędu… 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Tylko gmina mailowo zgłasza, mamy na terenie całej Gminy 

misz-masz, tutaj rynek w Kostomłotach zgłaszany już praktycznie drugi tydzień, ale mają tyle 

pracy, że każą czekać ale jest zgłaszane tylko mailowo i tylko przez pana Rędzio, nie radni. 

Każdy jest nerwowy, a to nie przyspieszy.  

Radny Jan  Szwedo – Chciałbym taka kwestię może napiętnować – na terenie naszej Gminy 

powstają chodniki, coraz więcej chodników, żeby z nich korzystać często, gęsto z posesji 

przylegających do tych chodników wrastają gałęzie, czy jakieś krzewy i chciałbym żeby było 

jasne kto odpowiada, kto powinien te gałęzie usuwać i jeśli tego nie robi… 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Jeżeli tego nie robi, też nad tym się zastanawiałam, będę 

rozmawiać z radcami prawnymi. Jeżeli wezwę raz, wezwę drugi raz do usunięcia 

zadrzewienia na teren gminny czyli chodnik, czy ja będę mogła poprzez spółkę to wyciąć i 

obciążyć. Bo nie ma jakby… każdy się odwraca i się śmieje i trudno tutaj dyskutować. 

Natomiast może być taka sytuacja, czy jeżeli ja to pościnam, bo to jest na mojej jakby posesji, 

to czy mogę za to obciążyć. I może w tym kierunku pójdziemy, bo szkoda nerwów i szkoda 

słów. Mamy prosty przykład w Świdnicy Polskiej, gdzie się kazano panu usunąć z granicy, a 

pan się odwrócił i poszedł, to firma weszła i ścięła do granicy, bo prosi się raz, prosi się drugi, 

prosi się trzeci. Ale tacy są ludzie, rozmawialiśmy żeby jednak tych ludzi przekonywać, że 

robimy i dbamy. 

Ad. 11. Zakończenie obrad XXXIX  sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Agnieszka Śladowska – Zamykam XXXIX sesję Rady 

Gminy Kostomłoty. 
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